
~ 1 ~ 
 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  39 

Datum zasedání:  26. 11. 2014 

Přítomni:  Bernatík, Botlík, Činčala, Dziadková, Franěk, Klepková, Koštuříková,  

Řihák, Suchánek, Verner 

Omluveni:  Laňková, Šimáková 

Hosté:   Gongol, Kuric, Ramík, Šromková, Tuleja 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Volby do AS SU OPF – zpráva volební komise studium 

3. Volby děkana – diskuse k připravovaným volbám  

4. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Předseda senátu přivítal přítomné a seznámil je s programem zasedání. Přítomní členové 

senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. 

 

Hlasování:  
Pro:  10  Proti: 0   Zdrželi se:  0   

 

 

2. Volby do AS SU OPF – zpráva volební komise 

 

Předseda senátu informoval o skutečnosti, že se členství ve volební komisi vzdala Ing. 

Šimáková s ohledem na změnu svého rozhodnutí v oblasti kandidatury do dalšího volebního 

období AS SU OPF. Z tohoto důvodu proběhlo mimořádné jednání per-rollam, kde byla 

zvolena členem volební komise sl. Petra Haratická (viz zápis z AS SU OPF č. 38).  

 

Poté byla podána informace o přípravách chystaných voleb, vše probíhá podle očekávaného 

plánu a nejsou známy žádné další informace, které by mohly průběh voleb komplikovat.  

 

 

3. Volby děkana – diskuse k připravovaným volbám 

 

Předseda dr. Bernatík informoval důsledcích, které vznikly po volbě kandidáta na rektora na 

úrovni AS SU dne 18. 11. 2014. Vítězný kandidát – současný děkan – by měl být jmenován 

rektorem k 1. 3. 2015 po ukončení kadence současného rektora. S tím vyvstává otázka 

vypsání voleb na kandidáta na děkana OPF, kterou vypisuje v souladu s Volebním a jednacím 

řádem AS SU OPF předseda fakulty. S ohledem na skutečnost, že volby na kandidáta na 

rektora proběhly řádně a jsou platné (volební komise vyhlásila výsledky a nikdo se v zákonné 

lhůtě neodvolal), otvírá diskusi k danému tématu.  
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Ing. Botlík vyslovil názor, že by měla být volba vyhlášena neprodleně. 

 

Dr. Koštuříková opáčila, že současnému děkanovi plyne řádné volební období a není důvod 

vyhlašovat volby ihned, ale až po jmenování prezidentem nového rektora. Položila otázku, co 

by se stalo, kdyby byl zvolen nový kandidát na děkana a prezident by kandidáta na rektora 

nejmenoval v době do konce února tak, aby mohl vykonávat činnost od 1. 3. 2015.  

 

Předseda senátu komentoval tuto diskusi tak, že nemůžeme analogicky očekávat chování 

prezidenta ve smyslu jmenování rektora na základě jmenování profesorů (odmítnutí 

jmenování prof. Putny a prodlužování tohoto procesu). Toto jsou nesrovnatelné situace, a 

proto není důvod k takovému očekávání – a tedy prodlení s volbami.  

 

Ing. Botlík se přiklonil z názoru, že je strategicky vhodné vyčkat do doby jmenování 

kandidáta na rektora prezidentem a poté teprve vypsat volby. 

 

Předseda senátu dodal, že není jasné, kdy bude toto jmenování provedeno – a akcentoval 

otázku prodlení, z něhož může nastat situace, kdy po 1. 3. 2015 nemusí mít fakulta děkana.  

 

Dr. Koštuříková poznamenala, že v právních normách není uvedena kolize výkonu funkce 

děkana a rektora a tedy není problémem skutečnost, k čemuž se přiklonil i Ing. Botlík.  

 

Ing. Řihák informoval, že lze očekávat jisté zpoždění s ohledem na proces volby kandidáta na 

rektora na OSU, kde probíhají volby teprve v těchto dnech. Následně se očekává, že oba 

rektoři budou jmenování pravděpodobně společně.  

 

Předseda senátu tuto diskusi ukončil s tím, že není relevantní hovořit o takových 

kombinacích, neboť je přesvědčen o tom, že současný děkan by jistě nesetrval na obou 

pozicích, i kdyby to právně nebylo vyloučeno (a v současné chvíli není přítomen jednání 

k zodpovězení případné otázky na toto téma).  

 

Diskuse byla uzavřena tím, že předseda senátu požádá předsedu AS SU o podání informace o 

stavu, v jakém se nachází proces vedoucí k jmenování rektora a na příštím zasedání o tom 

podá zprávu. Podle toho poté bude konat tak, že buď vyhlásí volby na kandidáta na děkana na 

prosincovém zasedání, nebo bude vyhlášeno až novým senátem. Nicméně – na podstatě věci 

to nemění nic v tom, že samotný proces volby kandidáta na děkana proběhne plně v režii nově 

zvoleného AS SU OPF. 

 

Předseda senátu poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.  

 

 

 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční 17. 12. 2014 (čas bude upřesněn via e-mail, 

připadá v úvahu varianta v 11:15 hod., popř. ve 13:00 hod.) 

 

 

Za správnost: Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

Zapsal: Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 


